
 
 

      25.10.18 
 
 
 

I medfør af § 37 stk. 1 i forretningsorden for Inatsisartut fremsætter jeg følgende spørgsmål til 

Naalakkersuisut:  

 

Spørgsmål til Naalakkersuisut:  

 

1. Er Naalakkersuisut enige i, at der ved salg af et produktionsanlægget i Upernavik 

området er sat en klausul, at der ikke må indhandles hellefisk før 2025.  

2. Hvis ikke, foranlediges jeg til at spørge om, de har planer om at annullere denne 

klausul? 

3. Har Naalakkersuisut planer om andre erhvervsudviklingsmuligheder, såfremt 

klausulen ikke skal medføre katastrofale følger for borgerne i Kangersuatsiaq? 

4. Kangersuatsiaq området er rig på ressourcer, og der tørres den fineste kvalitet 

torsk, om foråret er der stenbiderrogn, og der er mange hellefisk i området, og til 

trods for det, er deres indhandlingsfacilitet blevet lukket. Der er således indsendt 

en ansøgning om at udvikle erhvervsmulighederne, og ansøgningen er godkendt 

som medierne har oplyst og vi vil gerne have besvaret, hvorfor der ikke er kommet 

en officiel bekræftelse for godkendelsen? 

5. Vil Naalakkersuisut sætte yderligere hindringer, såfremt der kommer en ansøgning 

om tiltag for erhvervsudvikling, der kan igangsættes før sommer, og er 

Naalakkersuisut villige til at medvirke til at der igangsættes tiltag, der kan give 

bedre muligheder for borgerne i bygden?  

 

(Medlem af Inatsisartut, Jens Napãtôk´, Partii Naleraq)  

 

Begrundelse:  

 

Jeg fremsætter spørgsmål om Produktionsanlægget i Kangersuatsiaq som jeg gerne vil have 

besvaret.  

Spørgsmålet bedes at blive besvaret indenfor 10 arbejdsdage 
 

 


